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VV ČUS projednal přípravu valné hromady a informoval  
o dalším postupu NSA v digitalizaci dotačních procesů  

prostřednictvím NIA
Letošní šesté zasedání Výkonného 
výboru České unie sportu se usku-
tečnilo 17. června v Praze na  
Strahově. Kromě bloku aktuálních 
informací se zabývalo především 
přípravou a organizací 43. valné 
hromady ČUS 25. června ve Spor-
tovním centru v Nymburce, a také 
jednáním v roli valné hromady společnosti ČUS 
Sportuj s námi.

Místopředseda ČUS Marek Hájek v úvodu 
zhodnotil průběh pravidelných porad vedení 
České unie sportu se zástupci sportovních klubů, 
tělovýchovných jednot a národních sportovních 
svazů, které se uskutečnily v Praze ve dnech 10. 
a 11. června. Sportovní funkcionáři na nich byli 
obsáhle seznámeni s připraveností nadcházející 
valné hromady, jejíž součástí bude i dodatečná 
volba předsedy ČUS. Současně obdrželi veškeré 
písemné zprávy pro jednání týkající se činnosti 
a hospodaření ČUS za poslední rok. 

Digitalizace s identitou občana
Marek Hájek zmínil také záměr 

Národní sportovní agentury ještě 
výrazněji digitalizovat agendu 
dotačních programů a správu 
rejstříku sportu. Jediný přístup 
tam bude možný pouze prostřed-
nictvím tzv. Národního bodu pro 

identifikaci a autentizaci (NIA), respektive Iden-
tity občana. 

„Podporujeme digitalizaci přinášející zjedno- 
dušení administrativy a budeme sportovní pro-sportovní pro-
středí o této chystané změně informovat. Pomů-
žeme také všem klubům v České republice, aby 
tuto razantní změnu zvládly realizovat,“ uvedl 
Marek Hájek.

Akční plán činnosti NSA s podněty ČUS
Členové výkonného výboru byli informováni 

také o připomínkování Akčního plánu činnosti 
Národní sportovní agentury na rok 2026. ČUS 

Český svaz ledního 
hokeje mění status svých 

krajských pracovišť 
na pobočné spolky 

a nadále bude využívat 
služeb krajských 

servisních center ČUS.
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v něm zprostředkovaně uplatnila podněty, které 
obdržela ze strany sportovních klubů, tělovýchov-
ných jednot a národních sportovních svazů.

VV ČUS vzal na vědomí informaci, že Český 
svaz ledního hokeje mění status svých krajských 
pracovišť na pobočné spolky. Ty budou i nadále 
využívat služeb krajských servisních center ČUS. 
Česká unie sportu si spolupráci s hokejem, ale 
i s dalšími svazy na krajské úrovni velmi cení 
a pomáhá jim snižovat náklady na řízení kraj-
ských soutěží.

Zákaz reklamy bez náhrady poškozuje sport
Místopředseda ČUS Marek Pakosta upozornil 

na aktuálně projednávaný zákon v Poslanecké 
sněmovně Parlamentu ČR, jehož obsahem je také 

možný zákaz reklamy a sponzoringu společností 
vyrábějících energetické nápoje v souvislosti se 
snahou o regulaci a omezení jejich prodeje dě-
tem. Sport by tak bez náhrady přišel o příjmy, 
kterých se mu i tak významně nedostává. 

„Víme o riziku, které konzumace energetických 
nápojů u dětí a mladistvých způsobuje. Pokud by 
však tato část zákona takto prošla i třetím čtením, 
místo prevence dojde naopak k negativním dopa-
dům na samotný sport. Ty by se projevily v mnoha 
oblastech – při pořádání domácích i mezinárod-

ních sportovních akcí v České republice, 
neúčastí některých světových závodníků 
v ČR a ohrozily by třeba i osobní sponzor-
ské smlouvy některých špičkových českých 
reprezentantů,“ řekl Marek Pakosta.

V dalším jednání VV ČUS ve funkci 
valné hromady společnosti ČUS Sportuj 
s námi schválil její hospodářský výsle-
dek za rok 2024, který skončil v zisku 
217 234 Kč. Tato společnost poskytuje 
marketingovou podporu projektům České 

unie sportu ČUS Sportuj s námi a První oddíl, za-
jišťuje produkci jednotlivých akcí i medializací.

Autor: KT ČUS
Foto: Facebook HC Příbram

Nejlepším Místem pro život je Jihočeský kraj
Podle výsledků patnáctého ročníku srovnávací-
ho výzkumu Místo pro život, který zpracovala 
agentura Datank mapující kvalitu života oby-
vatel v jednotlivých krajích České republiky, 
se aktuálně nejlépe žije v Jihočeském kraji. 
Na druhém místě skončil Královéhradecký 
kraj, třetí příčku obsadil Zlínský kraj. O koneč-
ném žebříčku krajů rozhodla nejen statistická 
data, ale také reprezentativní průzkum mezi 
respondenty z celé ČR. Jedním z důležitých 
hodnotících kritérií byly také podmínky pro 
volnočasové aktivity, pohyb a sport.

Lidé v Jihočeském kraji ocení dobré podmínky 
v oblasti péče o děti a vzdělávání. Konkrétně se 
jedná o podprůměrný počet dětí na jednu třídu zá-
kladní školy, nadprůměrný počet gymnázií na 100 
tisíc obyvatel i nadprůměrný počet vysokých škol 
na jeden milion obyvatel. Pozitivem života v kraji 

je také zachovalé životní prostředí, o čemž svěd-
čí vysoce nadprůměrný podíl zeleně na zastavě-
né ploše, vysoce podprůměrná produkce odpadu 
v přepočtu na obyvatele, množství recyklovaného 
odpadu na obyvatele je naopak jedno z nejvyšších. 
Hustota obyvatelstva je zde nejnižší v celé České 
republice. Nadprůměrně dobré podmínky jsou 
v regionu rovněž v oblasti volnočasových aktivit 
a turismu. Stojí za tím například vůbec nejvyšší 
počet členů klubů České unie sportu, nadprů-
měrný počet kulturních akcí v přepočtu na 100 ti-
síc obyvatel i vysoce nadprůměrný počet knihoven 
v přepočtu na 100 tisíc obyvatel. 

Zdroj: Místo pro život
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Celostátní porady ČUS: finance, rekonstrukce Nymburka  
i dodatečná volba předsedy

Vedení České unie sportu uspořádalo ve dnech 
10. a 11. června v Praze na Strahově celostátní 
porady se zástupci sportovních klubů, tělo-
výchovných jednot a národních sportovních 
svazů. Cílem těchto setkání je pravidelná 
informovanost a komunikace ČUS s představi-
teli členských subjektů a současně poskytnutí 
dostatečného prostoru pro vzájemnou diskusi. 
Hlavními tématy byla připravenost rekonstruk-
ce Sportovního centra Nymburk, financování 
a činnost územních pracovišť, potřeby svazů 
a oznámení kandidatury generálního sekretáře 
Jana Boháče na pozici předsedy ČUS. 

Celostátní porady vedli místopředsedové ČUS 
Marek Hájek a Marek Pakosta. Jako zástupci 
největší sportovní organizace v ČR informovali, že 
Česká unie sportu vede efektivní a úspěšné jedná-
ní s Národní sportovní agenturou. ČUS obdržela 
státní dotace ve výši 104,5 milionu korun na 
svou činnost v okresech a krajích pro TJ/SK. 
Na základě iniciativy představitelů 
ČUS se v tomto roce vypsala 
dotační výzva Movité investice pro 
svazy, která je určena pro zázemí  
a sportovce ze státních reprezentací 
nebo talentované mládeže. Podařilo 
se také vyjednat druhé kolo klíčové 
dotační výzvy Můj klub. ČUS byla rov-
něž u přípravy nového zákona o pod-
poře sportu, do kterého se podařilo za-
komponovat klíčové priority – možnost 
příspěvkového financování ve sportu, 
zřízení ministerstva sportu a ustavení 
státního fondu rozvoje sportu. 

Velmi důležité bylo okamžité zmapování škod 
po ničivých povodních na sportovištích. ČUS 
se podílela na úpravách podmínek pro poškoze-
né kluby tak, aby pomoc byla včasná a efektní. 
Významné posuny jsou pak v přípravě obnovy 
Sportovního centra Nymburk, které je využíváno 
státními reprezentacemi. Obnovu podpoří stát 
v rámci svého investičního záměru, ČUS je při-
pravena na finanční spoluúčast. Potřebné procesy 
jsou na pokyn Národní sportovní agentury v pří-
pravě již déle než rok. Očekává se vydání staveb-

ního povolení a vypsání dotační výzvy. Naplánová-
no je několik fází stavebních etap, vzniknout má 
například nové metodické a ubytovací centrum, 
krytá odhodiště a tréninkové centrum pro míčové 
sporty. 

Oficiální představení kandidáta
Na celostátní poradě zástupců klubů a jednot 

byla také oficiálně oznámila kandidatura Jana 
Boháče na pozici předsedy ČUS. Dosavadní ge-
nerální sekretář představil své základní vize. 

„Od roku 2013 jsem se v ČUS stal statutárním 
zástupcem a mohl jsem spolurozhodovat a ovliv-
ňovat rozvoj této organizace. Jsem rád, že Český 
svaz kanoistů moji kandidaturu podal. Jsem při-
praven energii přesunout ještě více do ČUS a nést 
odpovědnost. Rád bych si také ponechal část mé 
současné agendy generálního sekretáře. Na valné 
hromadě v Nymburce budu usilovat o co nejsilněj-
ší mandát,“ prohlásil Jan Boháč. 

V dalším programu obou porad zazněly i podrob-
né informace o projektech ČUS (Sportuj s námi, 
První oddíl), o novém individuálním úrazovém po-
jištění sportovců nebo etickém kodexu pro svazy 
a kluby. Jedním z témat diskuse byly také reakce 
a názory představitelů některých sportovních sva-
zů týkající se prioritizace sportů nastavované ze 
strany Národní sportovní agentury.  

Autor: KT ČUS, foto ČUS

Celostátní porada se zástupci sportovních klubů 
a tělovýchovných jednot se uskutečnila 10. června.
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Jan Boháč zvolen novým předsedou  
České unie sportu: „Potřebujeme sportovní  

ministerstvo a jednotný hlas!“
Na řádné Valné hromadě České unie sportu, 
která se konala 25. června ve Sportovním 
centru Nymburk, byl na pozici předsedy ČUS 
zvolen Jan Boháč. Pro dlouholetého gene-
rálního sekretáře této organizace hlasovalo 
celkem 131 delegátů – zástupců národních 
sportovních svazů a sportovních klubů. 
Nikdo se nezdržel. ČUS má tak 
historicky druhého předsedu. 
„Silný mandát mě velmi potěšil 
a důvěra mě naplnila energií. 
Budu zdůrazňovat přínosy 
sportu pro celou společnost, 
chci pozvednout politicky jeho 
význam. A zejména pak spojit 
celé sportovní prostředí, a tím 
ho celkově posílit,“ vyhlásil Jan Boháč, 
bývalý předseda Českého svazu kanoistů 
a reprezentant na olympijských hrách. 

Na valné hromadě byl jediným kandidátem Jan 
Boháč, jenž působil na pozici generálního sekre-
táře této organizace od roku 1998 (do roku 2013 
se jednalo o ČSTV) a byl posledních dvanáct let 
jedním ze statutárních zástupců ČUS. Po svém 

zvolení jasně pojmenoval stav, ve kterém se čes-
ký sport nachází.

„Organizovaný sport je před personálním 
kolapsem, protože nám ze sportu mizí dobro-
volní funkcionáři a trenéři. Děti ztrácí zájem 
o pohyb, k fyzickým a zdravotním nedostatkům 
se přidávají také psychické problémy. Krizi 

umocňuje nedobrý stav spor-
tovní infrastruktury… Jenže už 
rozhodně nestačí to jenom po-
jmenovávat a neustále na tuto 
situaci upozorňovat,“ uvedl Jan 
Boháč.

Nový předseda spatřuje poten-
ciál v letošních volbách do posla-

necké sněmovny. „Věřím, že se sport, pohybové 
aktivity a zdraví budoucích generací stane ještě 
větší prioritou pro další vládu. Současný nepříz-
nivý stav v podpoře sportu, která se dlouhodobě 
propisuje také do zdraví a odolnosti celého náro-
da, nejde tolerovat a politici si to už uvědomují. 
Musíme být pro stát konstruktivními partnery pro 
to, aby se sport systémově posunul,“ dodal Jan 
Boháč, který bude v čele ČUS usilovat o zřízení 

ministerstva sportu. „Protože 
sport potřebuje ministerstvo 
a přímou a stálou vazbu na vlá-
du. Stát potřebuje ministerstvo 
k plnému využití všech bene-
fitů, které společnosti sport 
a pohybové aktivity mohou 
přinést, jako je například doži-
tí více let ve zdraví, odolnost 
vůči stresu a větší ekonomická 
výkonost i připravenost na kri-
zové situace. Na rozdíl od ji-
ných zemí se to u nás neděje.“ 

 Novým generálním sekretá-
řem ČUS Gabriela Petrusová
Nového předsedu zvolilo 

ve Sportovním centru Nymburk 
celkem 56 přítomných zástupců 
sportovních svazů – tedy jedno-
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myslně. V kandidátské řeči jasně deklaroval, že 
se bude snažit celé prostředí propojit. „Ve stra-
tegických věcech musíme postupovat společ-
ně. Sport nemá žádnou tripartitu, komunikační 
platformu pro dialog s vládou, tím spíš musí své 
názory prosazovat jednotně. Mám s ČUS ambici 
toto dosáhnout,“ prohlásil Jan Boháč. „Je po-
třeba udělat tlustou čáru za minulostí a restart 
ve vzájemných vztazích sportovních organizací, 
ale i ve vztahu ke státu.“ 

Generálního sekretáře jmenoval krátce 
po skončení valné hromady Výkonný výbor 
ČUS. Stala se jím Gabriela Petrusová, dlouhole-
tá právnička ČUS a členka legislativní Rady Vý-
konného výboru ČUS. „Chci si ale některé kom-
petence generálního sekretáře ponechat. Nechci 
být jen předsedou ceremoniářem, vyjednavačem 
a reprezentantem organizace. Chci udávat směr 
a mít o věcech přehled. Budu podstatně inten-
zivněji komunikovat s vnějším prostředím, ale 
nepodcením komunikaci dovnitř ČUS. Nový gene-
rální sekretář tak bude mít kompetence užší, než 
ten současný,“ dodal Jan Boháč. 

Jako host předseda NSA
Hostem valné hromady byl také předseda Ná-

rodní sportovní agentury Ondřej Šebek. Ve svém 
projevu ocenil význam ČUS pro celý český sport 
i vzájemnou spolupráci. I on zdůraznil potřebu 
jednoty celého sportovního prostředí: „To, že 
sport není politickou prioritou, je špatné. Přitom 

společnosti dává mnohem víc, než od státu do-
stává. Naší snahou by měla být změna tohoto 
vnímání. K dosažení cíle, aby sport dostával 
požadované jedno procento HDP, je však nutná 
jednota a společný postup všech sportovních 
organizací, které si přitom nijak nekonkurují.“ 

Předseda Českého olympijského výboru Jiří 
Kejval, který byl na zahraniční cestě, zaslal de-
legátům ČUS zdravici, v níž vyjádřil připravenost 
na vzájemnou spolupráci.

Jednání o společném postupu
Valná hromada projednala a schválila zprávy 

o činnosti výkonného výboru ČUS i o hospodaření 
ČUS, které za rok 2024 skončilo ziskem přes 39 
milionů korun, a byla seznámena se sedmibodo-
vým strategickým plánem priorit ČUS připrave-
ným loni zvoleným Výkonným výborem pro období 
2024–2028. 

Zároveň 43. valná hromada ČUS uložila výkon-
nému výboru, aby inicioval jednání s klíčovými 
organizacemi českého sportovního prostředí 
s cílem dosáhnout dohody o společném postupu 
při jednání se státní správou. K dalším klíčovým 
úkolům patří jednání s Národní sportovní agenturou 
o realizaci programu „Národní sportovního centra 
2023–2033“ při obnově Sportovního centra ČUS  
v Nymburce a o samostatném investičním programu 
pro obnovu sportovišť ve vlastnictví sportovních 
klubů a tělovýchovných jednot. 
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Novým členským svazem České unie sportu se 
stal na základě hlasování delegátů z řad národ-
ních sportovních svazů Svaz mažoretek a twir-
lingu ČR.

Sedm priorit ČUS pro období 2024–2028
1)  Všestranná podpora členů ČUS – optimali-

zace služeb pro členy ČUS (kluby a svazy), 
zlepšení podmínek pro práci ve sportu, 
transparentnost činnosti a hospodaření ČUS, 
podpora a komunikace činnosti členů i sa-
motné ČUS. 

2)  Zhodnocování a obnova majetku ČUS – 
efektivní povoz, údržba a rozvoj vlastních 
sportovních center (Podolí, Zadov, Nym-
burk), zahájení modernizace SC Nymburk 
k přípravě sportovní reprezentace, kontrola 
správy majetkových podílů ve společnostech 
(Špindlerův Mlýn, Harrachov, Pec pod Sněž-
kou).

3)  Spolupráce na nové legislativě pro sport – 
posílení zákonného rámce pro český sport, 
příprava vzniku ministerstva pro sport, ob-
hajoba potřeb sportovního prostředí před 
veřejnými institucemi, zapojení do tvorby 
a realizace nové státní koncepce (SPORT 
2030).

4)  Aktivity k posílení financování sportu – zvý-
šení objemu financování sportu z veřejných 
i soukromých zdrojů, rozvoj podpory klubů 
a sportu pro všechny, podpory státní spor-
tovní reprezentace a podpory kolektivních 

sportů, posílení investic do sportovní infra-
struktury v ČR.

5)  Rozvoj vlastních projektů ČUS – udržení 
a rozvoj nabídky sportovních příležitostí 
pro veřejnost, propagace sportu jako sou-
části zdravého životního stylu, motivace 
společnosti k využívání benefitů sportu, po-
pularizace a oceňování dobrovolnické práce 
ve sportu.

6)  Aktivity k oživení a rozšíření školního sportu 
– veřejná komunikace důsledků zanedbaného 
školního sportu, jednání s kompetentními 
institucemi o posílení role sportu na školách, 
aktivity k propojení školního a spolkového 
sportu.

7)  Sjednocování sportovního prostředí – ak-
tivní komunikace se střešními sportovními 
organizacemi, s Národní sportovní agenturou 
a veřejnými institucemi, koordinace nabídky 
služeb pro sportovní prostředí v ČR, aktivity 
k zajištění nového sídla ČUS a zázemí pro 
národní sportovní svazy.

Autor: KT ČUS
Foto: ČUS

Místopředseda 
ČUS Marek Hájek

Místopředseda 
ČUS Marek 

Pakosta
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Nový předseda ČUS očekává více práce, neobává se jednání 
s politiky a říká: „Je přede mnou další výzva!“

Mgr. Jan Boháč (* 22. dubna 1963 v Hrad-
ci Králové) je dlouholetý český sportovní 
funkcionář. Během aktivní sportovní kariéry 
byl reprezentantem v rychlostní kanoistice, 
startoval na mistrovství světa i olympijských 
hrách. Od roku 1991 působil jako sekre-
tář Československé kanoistické federace 
a v letech 1992–1998 jako sekretář Českého 
svazu kanoistů. V roce 1998 byl jmenován 
generálním sekretářem Českého svazu těles-
né výchovy, transformovaného v roce 2013 
na Českou unii sportu (ČUS). Tuto funkci 
zastával až do 25. června letošního roku, 
kdy byl valnou hromadou ČUS zvolen předse-
dou této organizace. V letech 2001–2013 byl 
voleným členem exekutivy ENGSO (Sdružení 
evropských nevládních sportovních organiza-
cí), v období 2009–2013 ve funkci viceprezi-
denta. V období 2014–2022 vykonával funkci 
předsedy Českého svazu kanoistů.

Jak dlouho vám trvalo rozhodování přijmout 
kandidaturu na předsedu ČUS?

 Poté, co se vyjasnilo, že volejbalový svaz kan-
didaturu současného místopředsedy ČUS Marka 
Pakosty nepodá, zejména z důvodů jeho nové 
role místopředsedy Českého olympijského výboru, 
jsem se po důkladné poradě s druhým místopřed-
sedou ČUS Markem Hájkem rozhodl velmi rychle. 
Seznámil jsem se situací a s mým rozhodnutím 
předsednictvo Českého svazu kanoistů, které mě 
jednomyslně podpořilo a moji kandidaturu podalo. 

 Co bylo tím rozhodujícím argumentem, který 
vás přesvědčil? A co na to rodina?

Byl to z jedné strany fakt, že Marek Pakosta 
kandidovat nebude, ten by měl moji stoprocentní 
důvěru a podporu, a z druhé strany skutečnost, že 
mám ze svého dlouhého působení v ČUS organiza-
ci dokonale načtenou, stejně jako potřeby našich 
členů – sportovních klubů a národních svazů. Vím, 
co může ČUS jako partner nabídnout sportovnímu 
prostředí, státní správě i samosprávám. Důležité 
pro mě také je, že je po loňských volbách kom-
paktní Výkonný výbor ČUS. Se současným profe-
sionálním týmem jsme dovedli ČUS do respekto-
vané kondice, připravujeme obnovu SC Nymburk 

a chtěl jsem, aby tyto plány měly realizátora. 
Rodina? Trochu tušila od únorové kauzy Motol, ale 
moje ambice to v té době nebyla. Ale mám pod-
poru, ta je pro mě důležitá. 

V čem nastane největší změna ve vaší práci? 
Bude té práce více. Chci si totiž některé kompe-

tence generálního sekretáře ponechat. Nechci být 
jen předsedou ceremoniářem, vyjednavačem a re-
prezentantem organizace. Chci udávat směr a mít 
o věcech přehled. Budu podstatně intenzivněji ko-
munikovat s vnějším prostředím, ale nepodcením 
komunikaci dovnitř ČUS. Ta je u každého spolku 
klíčová, a členové ji oprávněně očekávají.

Považujete tuto pozici za vrchol své bohaté 
a dlouholeté funkcionářské činnosti?

 Za vrchol svého působení ve sportu považuji 
vybudování stabilního a silného postavení České-
ho svazu kanoistů v českém sportu a dvacetileté 
vedení a rozvoj rychlostní kanoistiky do součas-
né úrovně. Svaz má potenciál a skvělé lidi. Snad 
jsem někoho také motivoval a něco naučil, proto 
se nebojím uvolnit místo mladším. Z kanoistiky 
mám opravdu radost. ČUS jsem věnoval ještě da-
leko více energie, zejména v posledních dvanácti 
letech, ale tady ty zářivé výsledky jako u kanois-
tiky ještě nevidím. Takže je přede mnou výzva.

Předseda ČUS se nevyhne často složitým jedná-
ním s politiky – jak se na tuto roli připravujete?

Připravuji se. Chci připravit semknutý vyjed-
návací tým reprezentující celý český sport. Podle 

https://cs.wikipedia.org/wiki/22._dubna
https://cs.wikipedia.org/wiki/1963
https://cs.wikipedia.org/wiki/Hradec_Kr%C3%A1lov%C3%A9
https://cs.wikipedia.org/wiki/Hradec_Kr%C3%A1lov%C3%A9
https://cs.wikipedia.org/wiki/Rychlostn%C3%AD_kanoistika
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mě je to nezbytný předpoklad úspěchu. Umím po-
jmenovat role a kompetence jednotlivých klíčo-
vých sportovních organizací. Každá má své místo 
a právo na respekt. A přitom máme řadu společ-
ných zájmů a potřeb. Zkusím jít touto cestou. 

ČUS usiluje o zřízení samostatného minister-
stva sportu. Chcete být ministrem?

Ministr je politická funkce. Já nejsem politik. 
Znám strukturu sportu a sloužím sportu, protože 
sport mi v životě hodně dal a já mu to chci vrátit.

Sport v poslední době provázejí různé nega-
tivní kauzy. Co jim říkáte?

Kauzy jsou špatné. Nemají být. Způsobuje je 
zpravidla selhání jednotlivců. Musíme se proto víc 
zaměřit na prevenci, nabídnout nástroje pro zdo-
konalení řízení klubů a svazů. Kauzy může elimi-
novat právě ministerstvo sportu, když bude dobře 
dělit dotace a lépe kontrolovat jejich užití.

Změní se nějak po vašem zvolení Česká unie 
sportu?

 Nechci zásadně měnit ČUS. Chci udržet sta-
bilitu správy majetku a nastavenou diverzifikaci 
rizik. Ano, budu chtít výkon po územních praco-
vištích, podívám se na licence, na jejich komu-
nikaci s kluby, ale chci ČUS více prezentovat ne-
sportovní veřejnosti. Staráme se o podmínky pro 
sport, pomáháme klubům a svazům organizovat 
a administrovat jejich činnost, ale nestarali jsme 
se o prezentaci sama sebe. Mezi veřejností je do-
cela zmatek v identifikaci, co je ČUS. Někdo si 
myslí, že ČUS řídí svazy nebo kluby, jiný, že ČUS 
rozděluje peníze. Přitom vše je jinak. A to je žá-
doucí změnit.

Autor: KT ČUS
Foto: ČUS a archiv Pádler

SPORTOVNÍ KARIÉRA
Jan Boháč s rychlostní kanoistikou začínal 

ve Spartaku Hradec Králové, jehož členem 
byl do roku 1982, poté přestoupil na dva roky 
do VŠ Praha. V letech 1984–1991 byl závod-
níkem Dukly Praha. Stal se několikanásobným 
mistrem republiky a v období 1984–1990 byl 
členem reprezentačního družstva. Na mis-
trovství světa 1987 v Duisburgu postoupil 
na deblkajaku na 500 metrů do semifinále 
a tento výsledek zopakoval ve stejné dis-
ciplíně a na stejné trati také v roce 1988 
na Olympijských hrách v Soulu (K2 500 m). 
Aktivní sportovní kariéru ukončil v roce 1991.

https://cs.wikipedia.org/wiki/Letn%C3%AD_olympijsk%C3%A9_hry_1988
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USNESENÍ č. 1
Ke Zprávě o činnosti Výkonného výboru  

ČUS od 42. valné hromady ČUS

43. valná hromada ČUS 

s c h v a l u j e 
Zprávu o činnosti Výkonného výboru ČUS od 42. 

valné hromady ČUS;

u k l á d á   
Výkonnému výboru ČUS
a)  iniciovat jednání s klíčovými organizacemi čes-

kého sportovního prostředí k dohodě o společ-
ném postupu při jednání se státní správou,

b)  jednat s NSA o realizaci programu č. 162 56 
„Národní sportovní centra 2023 - 2033“ a ko-
ordinovat vytváření podmínek pro obnovu 
a vznik jednotlivých center,

c)  jednat s NSA o samostatném investičním pro-
gramu pro obnovu sportovišť ve vlastnictví 
sportovních klubů a tělovýchovných jednot,

d)  pokračovat v plnění priorit ČUS pro období 
2024–2028.  

USNESENÍ č. 2
Ke Zprávě o hospodaření ČUS  

k 31. 12. 2024

43. valná hromada ČUS

s c h v a l u j e 
Zprávu o hospodaření ČUS k 31.12.2024, včetně: 
1)  bilance vlastních zdrojů ČUS za rok 2024, vč. 

poskytnutých příspěvků a předpokládaných 
prioritních investic financovaných z vlast-
ních a veřejných zdrojů, dále předpokládané 
prioritní investice financované z vlastních 
zdrojů ČUS a z případných dotací z veřej-
ných zdrojů od roku 2024 a dále (část F., ka-
pitola III. tohoto materiálu),

2)  bilance státních zdrojů za rok 2024,

3)  výsledku hospodaření České unie spor-
tu za rok 2024 ve výši zisku (plus) 
39.111.545,90 Kč a její zaúčtování takto:
-  částka (plus) 39.111.545,90 Kč se zúčto-

vává na Nerozdělený zisk (účet 932001);

u k l á d á 
v rámci předpokládaných prioritních dotačních 

investic do národních sportovních center (tj. Ná-
rodní sportovní centrum Nymburk a Národní spor-
tovní centrum Podolí) podávat příslušné žádosti 
o poskytnutí finančních prostředků (dotací) a tyto 
upravovat dle příslušných Výzev/ Programů či po-
žadavků poskytovatele, a to vč. finančního rozsa-
hu celého projektu;  

u r č u j e 
auditora České unie sportu pro letošní rok, a to 

firmu BDO Audit, s.r.o., V Parku 2316/12, 148 00 
Praha 4 - Chodov, IČ: 45314381.

USNESENÍ č. 3
Ke Zprávě o majetku ČUS k 31. 12. 2024                                                             

43. valná hromada ČUS

s c h v a l u j e 
Zprávu o majetku ČUS k 31. 12. 2024;

u k l á d á
Výkonnému výboru ČUS pokračovat v aktivi-

tách směřujících k řešení majetkoprávních vzta-
hů ve sportovních centrech ČUS, tj. především 
v otázce vyřešení sjednocení vlastnictví majetků 
v Podolí, na Zadově i v Nymburku, dále pak vy-
hodnotit ztrátové, potenciálně ztrátové či dlou-
hodobě neproduktivní provozy či majetkové účas-
ti a navrhnout jejich řešení.

USNESENÍ č. 4
Ke Zprávě Revizní komise České unie sportu

43. valná hromada ČUS

s c h v a l u j e
Zprávu Revizní komise ČUS.

Soubor usnesení 43. valné hromady ČUS konané dne  
25. června 2025 ve Sportovním centru Nymburk
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USNESENÍ č. 5
K Rozpočtu ČUS pro rok 2024

43. valná hromada ČUS

s c h v a l u j e 
návrh rozpočtu ČUS na rok 2025;

b e r e   n a   v ě d o m í
informaci o bilanci státních zdrojů pro rok 

2025;
u k l á d á
Výkonnému výboru ČUS
1)  přijímat operativní rozhodnutí v oblasti roz-

počtu ČUS a v oblasti vlastních zdrojů v pří-
padě, že některý z předpokladů nenastane 
nebo nastanou skutečnosti, se kterými roz-
počet nepočítá, 

2)  přijímat operativní rozhodnutí v oblasti stát-
ních zdrojů v případě, že některý z předpo-
kladů nenastane nebo nastanou skutečnosti, 
se kterými rozpočet nepočítá (např. navýše-
ní/snížení státních prostředků apod.),

3)  v případě obdržení prostředků ze státního 
rozpočtu zajistit jejich užití v souladu s pří-
slušným Rozhodnutím o poskytnutí dotace 
a v souladu s Podmínkami čerpání dotace.

a Ing. Lubomírem Pichlerem, bytem náměstí Svo-
body 39/12, 385 01, Vimperk, uvedenou v písem-
ném podkladu pro jednání valné hromady, a to 
bez jakéhokoli finančního vypořádání směny (do-
platku) smluvních stran;

z m o c ň u j e
a)  Výkonný výbor ČUS, aby realizoval schvále-

nou směnu pozemků v k.ú. Stachy mezi ČUS 
a Ing. Lubomírem Pichlerem, tedy zejména, 
aby zpracoval příslušnou smlouvu (přísluš-
né smlouvy) a učinil další potřebné právní 
a další úkony směřující ke směně a k sou-
časnému zřízení služebnosti potřebné k za-
chování přístupu ČUS na pozemky v jejím 
vlastnictví i po realizaci schválné směny 
pozemků;

b)  Výkonný výbor ČUS, aby v rámci těchto 
právních a dalších úkonů provedl případnou 
úpravu / změnu specifikace směňovaných 
pozemků, a to pouze za předpokladu, že:

•  v období od rozhodnutí 43. valné hroma-
dy do realizace schválené směny dojde 
ke změně údajů vedených o směnou do-
tčených pozemcích v katastru nemovitos-
tí, případně v této době se o změně údajů 
dozví ČUS nebo Ing. Lubomír Pichler, a sou-
časně

•  bude právně relevantně doloženo, že úpra-
vou / změnou specifikace pozemků nedo-
jde ke směně pozemků ve vlastnictví ČUS 
nad rámec rozhodnutí valné hromady ČUS 
či v rozporu s ním

c)  statutární zástupce ČUS k podpisu smlouvy 
(smluv).

USNESENÍ č. 7
K Dispozice s majetkem v LA Zadov

43. valná hromada ČUS

s c h v a l u j e
směnu pozemků v k.ú. Stachy mezi ČUS a STA-

MAL SERVIS s.r.o., se sídlem Osek 284, 267 62 
Osek, IČO: 28176481, uvedenou v písemném pod-
kladu pro jednání valné hromady, a to za násle-
dující podmínky:

USNESENÍ č. 6
K Dispozici s majetkem v LA Zadov

43. valná hromada ČUS

s c h v a l u j e
směnu pozemků v k.ú. Stachy mezi ČUS 
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-  finanční vypořádání směny (doplatek) ze stra-
ny ČUS ve prospěch STAMAL SERVIS s.r.o., se 
sídlem Osek 284, 267 62 Osek, IČO: 28176481 
nebude činit více než 13.920,- Kč (slovy: tři-
náct tisíc, devět set dvacet korun českých), 
tj. nebude činit více než činí rozdíl cen po-
zemků stanovených dle znaleckých posudků 
č. 023369/2025 a 029594/2025;

z m o c ň u j e
a)  Výkonný výbor ČUS, aby realizoval schvále-

nou směnu pozemků v k.ú. Stachy mezi ČUS 
a společností STAMAL SERVIS s.r.o., se sídlem 
Osek 284, 267 62 Osek, IČO: 28176481, tedy 
zejména, aby zpracoval příslušnou smlouvu 
(příslušné smlouvy) a učinil další potřebné 
právní a další úkony směřující ke směně;

b)  Výkonný výbor ČUS, aby v rámci těchto 
právních a dalších úkonů provedl případnou 
úpravu / změnu specifikace směňovaných 
pozemků, a to pouze za předpokladu, že: 

•  v období od rozhodnutí 43. valné hromady 
do realizace schválené směny dojde ke změ-
ně údajů vedených o směnou dotčených po-
zemcích v katastru nemovitostí, případně 
v této době se o změně údajů dozví ČUS nebo 
STAMAL SERVIS s.r.o., se sídlem Osek 284, 
267 62 Osek,IČO: 28176481, a současně

•  bude právně relevantně doloženo, že úpravou / 
změnou specifikace pozemků nedojde ke smě-
ně pozemků ve vlastnictví ČUS nad rámec roz-
hodnutí valné hromady ČUS či v rozporu s ním

c)  statutární zástupce ČUS k podpisu smlouvy 
(smluv).

USNESENÍ č. 8
K Dodatečné volbě předsedy ČUS,  

ev. člena VV ČUS

43. valná hromada ČUS

b e r e  n a  v ě d o m í 
odstoupení z funkce předsedy ČUS p. JUDr. Mi-

roslava Jansty, nar. 8. 3. 1962, bytem Františka 
Landovského 942, 252 43 Průhonice, písemně do-
ručené ČUS dne 25. 4. 2025; současně bere na vě-
domí, že funkce tímto zaniká ke dni 25. 6. 2025; 

s c h v a l u j e
průběh dodatečné volby předsedy ČUS, který 

byl v souladu se stanovami ČUS; 

v o l í
za předsedu ČUS: Mgr. Jana Boháče.

USNESENÍ č. 9
K Návrhu na přijetí nových svazů  

za členy ČUS

43. valná hromada ČUS – delegáti národních 
sportovních svazů

n e s c h v a l u j e
přijetí Czech Dance Organization za člena Čes-

ké unie sportu;

s c h v a l u j e  
přijetí Svazu mažoretek a twirlingu ČR za člena 

České unie sportu, z.s. 

USNESENÍ č. 10
Různé

43. valná hromada ČUS 

u k l á d á 
Výkonnému výboru České unie sportu
1)  zahájit jednání s vedením Národní spor-

tovní agentury ve věci systémových ne-
dostatků v oblasti státní podpory sportu, 
zejména:

•  vyhodnocení přínosů systému prioritiza-
ce sportovních svazů zejména s ohledem 
na menší sportovní svazy,

•  transparentní vyhodnocování parametrů 
prioritizace,

•  vyhodnocení plnění Koncepce Sport 2025 
a přípravy navazujícího strategického do-
kumentu na následujících 5 let, 

2)  zvážit svolání odborného kulatého stolu se 
zástupci NSA, sportovních svazů a dalších 
relevantních partnerů za účelem diskuse 
o optimálním nastavení systému prioritiza-
ce.
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Přečetli jsme v Deníku: Sport mně v životě hrozně moc  
dal a já mu to musím trochu vrátit

Krátce před volbou předsedy ČUS poskytl 
Jan Boháč rozsáhlý rozhovor celostátnímu 
Deníku a jeho zpravodajskému portálu 
Denik.cz. Vyšel 24. června, a protože nabízí 
hlubší pohled do jeho sportovní i životní 
filozofie a obsahuje mnoho inspirativních 
myšlenek napříč českým sportovním prostře-
dím, přetiskujeme ho v plném znění.

x    x    x    x    x

Jeho děda vyráběl lodě, jeho táta koučoval 
rychlostní kanoisty z břehu. Jan Boháč to do-
táhl až na olympiádu. Někdejší reprezentant 
a dlouholetý svazový šéf teď stojí před nej-
těžší misí. Měl by řídit Českou unii sportu, 
tedy český sport. „Chtěl bych to prostředí 
v základních myšlenkách sjednotit a pomoci 
mu při jednáních se zástupci státu,“ 
řekl 62letý funkcionář v rozhovoru 
pro Deník.

Na stole v kanceláři na praž-
ském Strahově mu leží štosy papí-
rů, v poličkách stojí desítky knih. 
Ale on sám jako kniha nemluví. 
Nebojí se pojmenovat problémy, 
které trápí český sport. „Je tady 
takových témat, která se neotví-
rají. Vezměte si podporu výchovy 
ke sportu ve vzdělávacím procesu. 
Ze strany státu a politiků je akcentovaná 
hlavně podpora přípravy státní reprezentace, ale 
to je jen vrchol ledovce,“ prohlásil Boháč před 
středečními volbami České unie sportu.

O problémech byste mohl mluvit hodiny 
a hodiny. Řekněte mi, jen heslovitě, jaké jsou 
teď největší výzvy pro Českou unii sportu?

Samozřejmě nejprve potřebujeme zkomple-
tovat nové vedení. Na valné hromadě pak také 
musíme zhodnotit uplynulý rok. Řekneme si, jak 
po roce plníme čtyřletý plán. Myslím, že priority 
byly nastaveny správně.

Měl byste se stát nástupcem Miroslava Jan-
sty, který byl kvůli korupční kauze v motolské 

nemocnici vzat do vazby. Řekněte mi, byl jste 
s ním od jeho zatčení v kontaktu?

Ne, vůbec jsme spolu nemluvili. Vím, že má 
štáb právních zástupců. S jedním advokátem 
jsem hovořil, zajímá mě, až se dozvím, jak to 
celé opravdu bylo. Víte, ty zprávy jsou zatím ně-
jaké, ale jak jsme si v řadě minulých kauz potvr-
dili, ne vždy se vše rovná realitě. Ale bližší infor-
mace o jeho soukromém případu samozřejmě 
nemáme.

Neobáváte se, jak to s ním dopadne?
Spíš se obávám o jeho zdraví. Z doslechu vím, 

že ty podmínky ve vazbě nejsou moc dobré.

Vy jste si jednou takovou kauzou, v níž 
tedy šlo o dotace do sportu, prošel. Před pár 

týdny definitivně skončila. Zatímco Čes-
ká unie sportu byla očištěna, odsou-

zen byl fotbalový boss Miroslav 
Pelta a ministerská úřednice 

Simona Kratochvílová. Jaký je 
na to váš pohled?

Trvalo to osm let… Nedoká-
žu posoudit, jaké kapacity má 
naše justice, jestli to opravdu 
nešlo řešit rychleji. Co se týče 

naší argumentace, od samého 
začátku jsme říkali a dokládali 

totéž. Neudělali jsme nic nezákon-
ného.

A jak vám bylo, když jste byl vyslýchán?
Je to nepříjemné, zasahuje to do osobního 

života. Musíte se hodně obrnit, což je snazší, 
když víte, že jste nic neprovedl. Hlavně že je to 
za námi.

Myslíte si, že více než pět let za mřížemi je 
adekvátní trest za snahu ovlivnit tok peněz 
do sportu?

Je to nešťastná věc. Věřím tomu, že vybrané 
projekty, které dostaly přednost, měly opravdu 
nejlépe zpracované žádosti. To je doloženo zna-
leckým posudkem. Jenže když si o tom povídali 
a ještě takhle… Každopádně pořád si myslím, že 
souzen mohl být ještě někdo jiný.
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Tuším, kam míříte. Buďte konkrétní.
Někdo snad měl za chod ministerstva odpověd-

nost, nebo ne? Když byla odsouzená náměstkyně, 
proč vyvázla někdejší paní ministryně Valachová? 
Co jsem slyšel na soudu, spousta svědků vypoví-
dala v tomto smyslu.

Oklikou jsme se vrátili na začátek, když jste 
zmiňoval cíle České unie sportu. Neukazují 
i tyhle kauzy, jak moc je třeba, aby tu vzniklo 
samostatné ministerstvo sportu?

Potřeba ministerstva sportu je čím dál 
patrnější. Tyhle kauzy vznikají z hranice střetu 
zájmů, kdy se dá asi rozumět tomu, že státní 
instituce si nechce nechat radit od příjemců 
dotací. Na druhou stranu, když nebude instituce, 
která rozhoduje o nějakém druhu a výši podpory, 
komunikovat s tou částí, která potřebuje peníze, 
nebude se ptát na strukturu těch potřeb, tak 
potom to rozhodnutí nemůže udělat dobře.

Myslíte si, že má český sport v politických 
patrech zastání?

Ne, rozhodně ne dostatečné. Postrádám trva-
lý dialog sportu se státem, vůbec to, aby k němu 
byla vůle.

Byly by peníze v tom dialogu tím hlavním 
tématem?

Finance určitě limitují rozvoj jak klubů, tak 
sportovní infrastruktury. A to pak ovlivňuje i kon-
kurenceschopnost národní reprezentace. Ale my-
slím, že jedním z velkých problémů současného 
sportu je krize dobrovolnictví ve sportu. A legisla-
tiva obecně. O tom se bavme. Společnost oceňuje 
dobrovolníky napříč sektory, ale co ty tisícovky 
trenérů, funkcionářů?

Z nedávného průzkumu České unie spor-
tu vyplývá, že právě tihle dobrovolníci stár-
nou, odcházejí ze sportu. A mladé lidi ta zod-
povědnost a práce bez finančního ohodnocení 
logicky tolik netáhne…

Není to o tom, že by mladí neměli rádi sport, 
ale musí živit rodiny. Je tady takových témat, 
které se neotvírají. Vezměte si podporu výchovy 
ke sportu na školách. Dohání nás třicetiletý dluh. 
Ze strany státu a politiků je tady zviditelňovaná 
hlavně podpora přípravy státní reprezentace, ale 
to je jen vrchol ledovce. Činnost v klubech je 
základ sportu. Politici při schvalování koncepce 

Sport 2016-2025 hovořili o tom, že na sport by 
v roce 2025 mohlo jít jedno procento celkové 
výše státního rozpočtu. Jsme sotva na jedné čtvr-
tině. Na rozdíl od kultury. Jenže ta má své minis-
terstvo a trvalé zastání ve vládě.

Pokud budete opravdu zvolen šéfem České 
unie sportu, dokážete to nějak změnit?

Vezmu si to za úkol. V téhle souvislosti bych ale 
chtěl zdůraznit, že jedna z organizací ve sportov-
ním prostředí sama nic nezmění. Potřebujeme se 
v základních myšlenkách spojit a dohodnout, jak 
společně jako sport postupovat. ČUS, další střešní 
organizace, i největší svazy. Všichni máme stejný 
problém. Absenci státní politiky pro sport, málo 
peněz, málo dobrovolníků, zastaralá sportoviště. 
Však i Česká obec sokolská by mohla vyprávět 
o tom, jak dnes vypadají mnohé sokolovny.

Poslanecké a sněmovní výbory pro sport 
s vámi nekomunikují?

Začínáme vnímat určitou reflexi, ale jen ně-
jakou verbální. Na nedávné konferenci zaznělo 
od zástupců státu, jak chápou situaci sportu. Ale 
teď už toho zvolení zástupci moc nestihnou. Proč 
nepřišli dřív? Nemyslím si, že by dříve situaci ne-
chápali. Měli celé čtyři roky na to, aby konali. 
Stav sportu, zdatnost a zdraví lidí jsou dlouho-
době známé. Uznávám úsilí části politiků o nový 
zákon o sportu. Ovšem nedokončené.

https://www.denik.cz/ostatni_sport/ceska-unie-sportu-pruzkum-prispevky-inflace-zdrazovani-stat-podpora-dotace-kluby.html
https://www.denik.cz/ostatni_sport/ceska-unie-sportu-pruzkum-prispevky-inflace-zdrazovani-stat-podpora-dotace-kluby.html
https://d.vvbox.cz/vv_show_url.php?idk=98037&idc=13504150&ids=1020&idp=95405&url=Z%E1w%9C%81%19%08%E0%C4%D0%FF%8E%0Ft%19%E6%EA%9Al%CCrm%D6%BE%D9%DDh%B5%15%CA%A0%1Ek%89Z%3C%A6%40%7F%10%040%01.%0EF%E0Q
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Na podzim nás čekají volby. To vždy hrozí, 
že se bude začínat vyjednávat od nuly.

Ať už bude u příští vlády kdokoliv, péči o zdraví 
společnosti a potažmo sportu se nevyhne. Musíme 
být mnohem hlasitější. Tedy, asi nikdy sportovci 
nevyjdou protestovat do ulic. Nebudeme jako 
jiné skupiny, zemědělci, umělci. Ač jsme o to-
mhle způsobu projevu už diskutovali, tak se uká-
zal jako nepřijatelný.

Uvažovali jste o demonstraci?
Jakmile byly někde větší protesty, ona myšlen-

ka se objevila. Naposledy když přijeli zeměděl-
ci s hnojem do Prahy. Ale pro sport to bylo spíš 
úsměvné. Co bychom asi vyklopili? (úsměv)

Jak vnímáte roli Národní sportovní agentury?
Veskrze pozitivně. Je to instituce, která se vě-

nuje jen podpoře sportu, zatímco ministerstvo 
školství mělo sport až jako… Číslovku si můžeme 
dosadit, ale byli jsme někde ke konci první de-
sítky.

A je něco, co není ideální?
Brzdí nás nestabilita vedení agentury, od vzni-

ku agentury v roce 2019 máme třetího předsedu. 
To její výkon ovlivní. Jsou tam i určité politické 
vlivy na její fungování. Na jednu stranu to lze 
samozřejmě chápat, ale odbornost by měla mít 
přednost.

Jak se jako někdejší šéf svazu kanoistů 
tváříte na projekt agentury, který prioritizu-
je sporty? Je myšlenka upřednostnit vybrané 
sporty a některé naopak upozadit správná?

Víme, že podobná praxe funguje v řadě ev-
ropských zemí. Jen nejsilnější ekonomiky můžou 
financovat plnohodnotně sto sportů. Takže ano, 
u nás to dává smysl.

Slyším, že tam bude následovat nějaké ale…
Máte pravdu. Zásadně – nemá cenu dělat pri-

oritizaci, když nemáte k dispozici potřebnou fi-
nanční podporu, což je právě případ České repub-
liky. Neštěstí našeho modelu je to, že byla dělaná 
bez nárůstu peněz. Místo aby se řeklo: „tady bude 
skupina sportů, na které má stát zájem a ta do-
stane tolik peněz navíc“, tak se jim sice přidalo, 
ale většině se začalo škrtat. Začali jsme část sva-
zů šidit, omezovat na rozvoji. Logicky to způsobi-
lo napětí ve sportovním prostředí. Peníze se jen 
přeskupily, nepřidaly.

Upozorňovali jste na to pana Šebka nebo 
jeho předchůdce?

Samozřejmě. Dokonce jsme agentuře připravi-
li doporučení k podmínkám a metodice nastavení 
prioritizace. Bohužel agentura akceptovala pouze 
část podkladu, zbytek realizovala podle vlastních 
úsudků a rozhodnutí. Finální produkt samozřejmě 
není ideální. Jsou svazy, které bez předchozího 
varování propadly skokově na nižší úroveň podpo-
ry. A to v období vysoké inflace.

Ne náhodou jsem mluvil o tom, že jste byl 
šéfem kanoistů. Z logiky věci by se dalo říct, 
že teď by měl svaz získat hodně peněz, proto-

Čím si vysvětlujete, že politiky sport neza-
jímá?

Politik neslízne za svoje funkční období sme-
tanu. Potřebujete změnit takových věcí, přičemž 
výsledek uvidíte za velmi dlouho. Za víc než čtyři 
roky.

A pak přijde někdo nový, kdo to vidí zase 
jinak…

Víte, co je zajímavé srovnání? Péče o životní 
prostředí. To je taky oblast, o níž se ví, že účinky 
opatření uvidíme za dvacet, třicet let. Když o ži-
votní prostředí nebudeme pečovat, bude to mít 
dalekosáhlé následky. Politici na to už před řadou 
let přistoupili a jsou ochotni to obhajovat. Tak 
mně nejde do hlavy, proč nejsou schopni v Česku, 
při všech alarmujících datech, podobně pojmout 
lidské zdraví a zdraví populace a podmínky pro 
zdravý rozvoj společnosti. Vždyť sport a pohyb 
na to zdraví má zásadní dopad.

https://d.vvbox.cz/vv_show_url.php?idk=98196&idc=13504150&ids=627&idp=94733&url=7a%2A%E9%DF%D0%F2%D3e%98%92%EF%23%8D%A1%3F%5E%BD%0B%0C%AE%B6%C7%7B%15%09%3D%D1%10P%D2%85%D5%B3%F3H27%C6A%3EWo%D6%0C%14%88d
https://d.vvbox.cz/vv_show_url.php?idk=98363&idc=13504150&ids=4105&idp=90584&url=%89k+%1D%A5%B9%86X%D4%9C%99%E5%8B%7B%C1%F2z%FBQ%5D%2A%9C%60%E6%CE%CC%1Dl%00%ED%F7H%06%B3-%05%F2%FE%02sb%F0%F7%F5%BD%FFk%A0%2BK%15%B4%8B%FB%EE%DD%AC%F2Rx%8D%F6%22%88
https://www.denik.cz/ostatni_sport/zapomente-na-novou-sablikovou-cesko-pujde-ve-sportu-cestou-prioritizace-20220323.html
https://www.denik.cz/ostatni_sport/zapomente-na-novou-sablikovou-cesko-pujde-ve-sportu-cestou-prioritizace-20220323.html
https://d.vvbox.cz/vv_show_url.php?idk=97024&idc=13504150&ids=29464&idp=93985&url=%8A%DCs%D2%B28I%13%06v%EF%A7kn%CF%CF%F7Q%AEG%E2%24%1B%D1%26%BA0%E8Yy%BC%5D%9F%97%A6%F24%BA%3A%C9N%E1+%0A%22%29%16W
https://d.vvbox.cz/vv_show_url.php?idk=97366&idc=13504150&ids=30100&idp=95115&url=%AA%D7%DF%CC%E7%DD%93%09%DE%E6%B7%94%1C8%E5%A6%E7%3Egl%A1%96%CE%0B%02%FF%1B%EE%1FtD%89l%91_%8C%C2XP%B6%B4%F0%E9%DA%25%B9%EC%F9
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že má dva olympijské vítěze – Josefa Dostála 
a Martina Fuksu. Odpovídá to?

My v kanoistice máme to štěstí, že těch olym-
pijských úspěchů máme dlouhodobě hodně. Ty 
dvě zlaté to zásadně už neovlivní.

Ano, z pohledu medailí je to historicky nejú-
spěšnější český olympijský sport.

A je desítky let stabilní. Díky tomu a díky vlast-
ním zdrojům je rozvoj a konkurenceschopnost 
kanoistiky relativně zajištěna. Patří mezi desítku 
nejvíce podporovaných sportů. A také díky tomu 
se daří udržet sportovce v resortních sportovních 
centrech.

Jaký vztah máte s Jiřím Kejvalem, šéfem 
olympijského výboru? V minulosti tady byly 
třenice. Nehrozí, že byste se proti němu vy-
mezoval?

Od samého začátku působení ve sportu mám 
k olympijskému výboru kladný vztah. Nejdřív jako 
aktivní reprezentant, pak jako funkcionář. Praco-
val jsem v mnoha jeho komisích. Nezištně jsem 
pomáhal, přinášel nápady, některé dodnes fungu-
jí. Až do letošního roku jsem ale do jeho orgánů 
nekandidoval. Teď jsem se stal členem výkonného 
výboru. Jsem rád z důvěru, která mi snad umožní 
přiblížit obě organizace k tomu, abychom vystu-
povali koordinovaně.

A ten vztah s panem Kejvalem?
Nejsem typ člověka, co se dívá dozadu. Mohl 

bych vám říkat, jak jsme se potkávali v loděni-
ci, když jsme on i já závodili za Duklu nebo když 
vedl veslařský svaz. Jak nás rozdělila kauza kolem 
dotací… Ale já se dívám dopředu. Nebudu už ni-
komu připomínat, co provedl, co neprovedl. Re-
spektujeme se. Věřím, že můžeme komunikovat 
a fungovat bok po boku. Jsem o tom přesvědčen.

Co říkáte na výsledek voleb ve fotbalové 
asociaci? Také tam se objevily třenice.

Fotbal je nejrozšířenější, největší český sport. 
Potřebujeme proto stabilní fotbalový svaz, který 
má kompaktní vnitřní strukturu. Jen stabilní ná-
rodní svaz má předpoklady k trvalejším úspěchům. 
S panem Davidem Trundou už jsem mluvil, on ví, 
že to nebude mít jednoduché. Například v kanois-
tice nám trvalo vždy šest až osm let, než se proje-
vily systémové změny, co jsme nastavili. Co jsem 
nového pana předsedu pochopil, nechce nijak na-a-

rušovat vztahy s jinými sportovními organizacemi 
a využije potenciál všech odborníků, které fotbal 
má. Přeju fotbalu hodně štěstí.

Budete v užším kontaktu?
Teprve začínáme jednat, jak spolupracovat. 

ČUS a FAČR k sobě mají blízko, protože pracuje-
me na úrovni okresních pracovišť. V řadě případů 
jsme i personálně propojeni, kdy funkcionáři ČUS 
působí v územních orgánech FAČR a naopak. Mů-
žeme si vypomáhat v zabezpečení provozu kance-
láří, snížit náklady…

Dá se tušit, že vás čekají klidnější volby. Jste 
jediným kandidátem na šéfa České unie spor-
tu. Jak komplikovaná byla jednání, kolik jste 
jich absolvoval?

Z titulu své funkce, když jsem byl generálním 
sekretářem, mluvím velice často s mnoha lidmi, 
protože jsem v denním kontaktu s mnoha předse-
dy svazů i našich okresů. Cítím, že za ty roky už 
jsem získal nějaký respekt. Interně jsme to pro-
bírali v Radě ČUS, kandidovat mohli místopřed-
sedové unie, někdo vně ČUS, předsedové svazů… 
V Radě ČUS to padlo na mě. (úsměv) Uvidíme, jak 
silný dostanu mandát.

S čím do toho jdete?
Jsem ze sportovní rodiny. Prošel jsem vším, 

od žáků až po mistrovství světa a olympiádu, pak 
jsem dělal sekretáře svazu, řídil svaz, byl gene-
rálním sekretářem celostátní organizace. Půso-
bím v klubu. Mám krédo, že sport mně v životě 
hrozně moc dal a já mu to musím trochu vrátit. 
Kanoistice už jsem to, řekl bych, splatil. Tak teď 
ještě celému sportu. Ale na rovinu říkám, nechci 
dělat předsedu dlouho, budu hledat nástupce. Po-
dobně jsem postupoval ve svazu …

Jak to myslíte?
Česká unie sportu potřebuje, aby přišli mladí, 

modernější lidé. Bohužel, u některých manažerů 
ve sportu postrádám takové to správné vnímání 
potřeb spolku. Jinak se řídí firma a jinak spolek. 
Je tady spousta manažerů, kteří umějí skvěle 
řídit firmu, ale už jim to nejde ve spolku, protože 
tam si nebouchnete do stolu. Potřebujete umět 
obhajovat záměry a zdatně komunikovat s každým, 
protože členská základna je hodně široká.

Zdroj: Deník (Martin Jůzek)
Foto: ČUS a Kanoe.cz

https://www.denik.cz/ostatni_sport/letni-olympijsky-hry-2024-oh-medaile-kanoistika-velmoc-dostal-fuksa-jezek-doktor.html
https://www.denik.cz/ostatni_sport/letni-olympijsky-hry-2024-oh-medaile-kanoistika-velmoc-dostal-fuksa-jezek-doktor.html
https://www.denik.cz/fotbal-zajimavosti/fotbal-cesko-volby-facr-fotbalova-asociace-slavia-plzen-sparta-david-trunda.html
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Významný počin zaznamenalo Okresní 
sdružení Královéhradecké unie sportu, 
které v minulých dnech úspěšně 
završilo podpisem memoranda jednání 
se Statutárním městem Hradec Králové 
o vzájemné spolupráci a finanční pod-
poře v oblasti rozvoje sportu a sportov-
ních investic. Stalo se tak na základě 
podrobné Strategie rozvoje sportu pro 
statutární město Hradec Králové do roku 
2035, která byla zpracována za velkého při-
spění právě Královéhradecké unie sportu. 

„Memorandum vzniklo ve spolupráci s ústředím 
České unie sportu v Praze, které se snaží v jed-
notlivých lokalitách spolupráci s municipalitou 
navazovat. Jeho obsahem je společné plnění spor-
tovního akčního plánu 2025–2027, jenž je součástí 
dlouhodobé strategie. Ze strany města Hradec 
Králové obsahuje systematické financování spor-

tu včetně Královéhradecké unie sportu, 
podporu organizace vzdělávacích semi-
nářů pro spolky, propagace a medializa-
ce sportovních aktivit, náborů mládeže 
do sportovních klubů nebo každoroč-
ního vyhlášení anket Sportovec města 
i Sportovec okresu,“ říká Jakub Lejsek, 
předseda TJ Slavia Hradec Králové a člen 
Výkonného výboru ČUS, který i z titulu 

své funkce předsedy sportovní komise Rady města 
Hradec Králové napomohl urychlenému jednání.

Předpokladem dlouhodobě úspěšné implemen-
tace Strategie je angažování a úzká spolupráce 
s dalšími aktéry – Královéhradeckým krajem, Králo-
véhradeckou krajskou organizací ČUS, Univerzitou 
Hradec Králové i s dalšími vzdělávacími institucemi, 
odborníky napříč obory, profesionálními kluby i dal-
šími subjekty z prostředí sportu a dalších sektorů.

Autor: KT ČUS

Královéhradecká unie sportu uzavřela s městem Hradec Králové 
memorandum o spolupráci při rozvoji a financování sportu

Zlatý olympijský medailista Josef Dostál na titulu sportovní Ročenky ČUS 2024
Jako první se s ní seznámili delegáti 
a hosté 43. valné hromady České 
unie sportu v Nymburce. Titul 
retrospektivní publikace s názvem 
Ročenka ČUS za rok 2024 ozdobil 
zlatý olympijský medailista z Paří-
že, rychlostní kanoista Josef Dostál. 
Tradičně obsahuje bohatý informač-
ní, faktografický i obrazový servis 
z událostí a soutěží, které se v prů-
běhu minulého roku bezprostředně 
dotýkaly dění v České unii sportu, 
domácím sportovním prostředí 
i jednotlivých národních sportov-
ních svazech. Zájemci ji však také 
naleznou na webových stránkách ČUS – ZDE. 

Publikace je opět rozdělena do tří tematických 
částí. Úvodní z nich poskytuje základní informace 
o orgánech České unie sportu, přehled vyzname-
nání udělených dobrovolným pracovníkům v rám-
ci ČUS a Zprávu o činnosti Výkonného výboru ČUS 
od 42. valné hromady konané v červnu 2024. 
Podrobně se věnuje také aktivitám ČUS v úsilí 

o navýšení státních prostředků při 
financování českého sportu, vzniku 
samostatného ministerstva, pomoci 
při monitoringu povodňových škod 
nebo o reprezentativním průzkumu 
ČUS VE 2147 sportovních klubech.

Druhá, nejrozsáhlejší část ročen-
ky obsahuje přehled 76 sdružených 
národních sportovních svazů České 
unie sportu. Kromě jejich vizitek 
přináší rovněž hodnocení nejdůle-
žitějších sportovních aktivit a nej-
úspěšnějších výsledků v uplynulém 
roce.

Třetí část zahrnuje kompletní informace týka-
jící se územních pracovišť ČUS – servisních cen-
ter sportu, ať už na úrovni krajů, nebo okresů. 
Součástí jsou také obšírné zprávy o hospodaření 
a stavu majetku k 31. prosinci 2024, stejně jako 
podrobné informace vyplývající ze statistického 
šetření zaměřeného na aktuální stav členské zá-
kladny ČUS. Autor: KT ČUS

ROČENKA
2024

Kalendář projektu České unie sportu Tipsport Sportuj s námi zahrnoval v roce 2024 rekordních 522 akcí. Zapojilo se do nich více než 215 000 vyznavačů rekreačního a výkonnostního sportu všech věkových kategorií – 120 000 z nich přitom tvořili zájemci 
mladší osmnácti let.

Foto: ČUS – Sportuj s námi
  

FOTO NA TITULNÍ STRANĚ:
Rychlostní kanoista Josef Dostál získal v roce 2024 na olympijských hrách v Paříži zlatou medaili na trati 1000 metrů a následně přidal v Samarkandu i svůj pátý titul mistra světa. Stal se také vítězem tradiční ankety sportovních novinářů Sportovec roku.

Foto: Ivana Roháčková
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https://www.cuscz.cz/o-nas/rocenka-cus/rocenka-cus-2024.html
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AKTUÁLNÍ ZPRÁVY  
Z NÁRODNÍ SPORTOVNÍ AGENTURY

Změna způsobu přihlašování do Rejstříku sportu

Zveřejnění výsledků hodnocení Výzvy 21/2025 Standardizovaná  
sportovní infrastruktura 2025 – výstavba

Zveřejnění studie ekonomického dopadu pohybových aktivit v ČR

Setkání svazových safeguardů

NSA přistupuje od 1. srpna 2025 ke změ-
ně způsobu přihlášení do Rejstříku sportu. 
Přechod na bezvýhradné přihlašování pomocí 
Identity občana (NIA) podporuje dlouhodobý 
záměr agentury na zjednodušení a zefektivně-
ní procesu přihlašování do IS Rejstřík sportu.

Stávající přístup využívající princip „uživatel-
ské jméno/heslo“, který je sportovním prostře-
dím využíván, je zastaralý a dostatečně nespl-

ňuje bezpečnostní pravidla pro IS Veřejné správy 
Rejstříku sportu. K usnadnění přechodu na tento 
způsob přihlašování bude NSA spolupracovat se 
střešními organizacemi (a jejich krajskými či 
okresními servisními organizacemi), jejichž zá-
stupci budou připraveni poskytnout potřebnou 
součinnost při řešení případných potíží. V přípa-
dě jejich výskytu kontaktujte na e-mailové ad-
rese rejstriksportu@nsa.gov.cz či na telefonním 
čísle +420 234 210 300. 

Národní sportovní agentura po vyhodnocení a po-
souzení žádostí o dotaci zveřejnila seznam podpo-
řených žádostí ve 21/2025 Standardizovaná spor-
tovní infrastruktura 2025 – výstavba, které byly 
vybrány k financování a bylo na základě bodového 
zisku v hodnocení možné pokrýt alokovanými finanč-
ními prostředky pro tuto výzvu. Úspěšní žadatelé 

v nejbližší době obdrží ze strany NSA „Dopis schvále-
ným příjemcům“ a „Podmínky pro čerpání dotace“. 
Po podpisu „Podmínek pro čerpání dotace“ a dalších 
požadovaných dokumentů ze strany žadatele bude 
následně vydáno Rozhodnutí o poskytnutí dotace.

Seznam úspěšných žadatelů ke stažení ZDE.

V návaznosti na prezentaci Studie ekonomické-
ho dopadu pohybových aktivit v ČR na Národní 
konferenci o podpoře sportu a pohybu NSA zveřej-
nila její plnou verzi pro využití národními partnery. 
NSA zadala zpracování studie společnosti Deloitte 

s cílem zjistit aktuální data, která jasně potvrdi-
la zásadní ekonomický přínos pohybových aktivit 
a to, že investovat do sportu se vyplatí.

Studii naleznete na odkazu ZDE.

Za účasti více než stovky aktérů proběhlo 9. 
června v Praze další setkání safeguardů 
sportovních svazů starající se o problemati-
ku boje proti negativním jevům. Pokračující 
úsilí v tomto boji a jeho důležitost podpořili 
na začátku setkání předseda NSA Ondřej Še-
bek a zmocněnkyně vlády pro lidská práva 
Klára Šimáčková Laurenčíková.

Nově jmenovaná národní safeguardka Simo-
na Rushton se poprvé představila svazovým 
safeguardům a nastínila své plány ohledně 
budování systému bezpečného sportu v ČR a 

prohloubení spolupráce se svazovými safeguardy. 
V rámci odborných přednášek cílících na budování 
znalostí svazových safeguardů vystoupil filozof 
jazyka Tomáš Koblížek s tématem toxického 
jazyka ve sportu a jak s ním bojovat. Kamil Ja-
vůrek z FAČR se zaměřil na téma základních kro-
ků pro prevenci ovlivňování sportovních soutěží. 
S přednáškou na téma jak rozpoznat a řešit sexuál-
ní obtěžování a sexuální násilí vystoupila psychote-
rapeutka Dana Pokorná, jejíž přednáška reagovala 
na Národní etický kodex sportu a přispěje k imple-
mentaci zásad ochrany zranitelných osob v rámci 
činnosti sportovních svazů. Zdroj: NSA

mailto:rejstriksportu@nsa.gov.cz
https://nsa.gov.cz/wp-content/uploads/2025/06/Seznam_podporenych_zadosti_21_2025_SIV25.pdf
https://nsa.gov.cz/wp-content/uploads/2025/06/STUDIE-EKONOMICKEHO-DOPADU-POHYBOVYCH-AKTIVIT-V-CR.pdf
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Projekt ČUS Sportuj s námi objektivem fotoaparátu
V červnu se uskutečnilo 103 akcí 
v rámci projektu České unie spor-
tu ČUS Sportuj s námi. Z několika 
z nich nám jejich pořadatelé také 
zaslali ilustrační fotografie.

Streetballový turnaj na Masarykově náměstí 
v Novém Jičíně přilákal osmatřicet družstev, která 
sehrála 116 zápasů.

Kros Popelka zavedl už tradičně účastníky do okolí 
lyžařského areálu – tratě od 50 do 8500 metrů jich 
absolvovalo 225.

V pořadí 16. ročník závodu 
dračích lodí Pilsner Dragons 
Cup přivítal na Borské přehradě 
v kategorii žáků základních škol 
dvanáct posádek.

Na florbalovém turnaji Orca Summer Cup 
na zimním stadionu v Krnově se představilo 
během tří dnů 62 týmů (3 + 1 hráč).

Ani velice 
nepříznivé 
počasí 
neodradilo 
bikery 
od startu 
na letošním 
ročníku 50 
Podralsko – i se 
zabláceným 
obličejem si 
závod užili.
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Léto zve k pohybu
V čase letních prázdnin a dovolených akcí zařazených do projektu ČUS Sportuj s námi ubývá. Přesto 
však vyznavači organizovaného pohybu najdou dostatek příležitostí ke svému vyžití.

Vybrané akce – červenec a srpen 2025:
5. 7. Turnaj o Kalich mistra Jana Husa fotbal Pustějov

5. 7. Putování za mistrem Janem turistika Rakovník

5. 7. Turnaj morašických čtvrtí fotbal Morašice

12. 7. VIII. Ročník Vajgarské saně dračí lodě Jindřichův Hradec

19. 7. Tour de Ralsko cyklistika Mimoň

19. 7. Hornettlon.cz víceboj Česká Lípa

19. 7. Kopřivnický drtič cyklistika Kopřivnice

26. 7. Myslív Race spartan race Myslív

2. 8. Triatlon Podroužek triatlon Netolice

9.-10. 8. Volejbalová Dřevěnice volejbal Dřevěnice

10. 8. Žebrácká pětadvacítka atletika Žebrák

16. 8. Rumcajsovy míle orientační běh Chotěvice

21. 8. Běh městem Strakonice atletika Strakonice

22. 8. Festival dračích lodí dračí lodě Leskovec nad Moravicí

23. 8. Malý svratecký maraton atletika Vír

30. 8. SPOKE MTB maraton cyklistika Kralovice

Pozvánka na TOP akce
17. ROČNÍK TRIATLONU BRDONOŠ – PŘÍBRAM, 26. 
ČERVENCE: Oblíbený triatlon a dětský duatlon, který 
láká na spojení tří (dvou) sportů – plavání, kola a běhu. 
Každoročně se účastní velké množství dospělých závod-
níků z celé ČR a především příbramské a podleské děti 
i děti z přilehlého okolí. Každoroční účast se pohybuje 
kolem 300 dospělých a 150 dětských závodníků, kteří si 
odnesou jedinečný sportovní zážitek, medaile a spous-
tu dalších cen.

GS MTB MARATON JISTEBNICE 2025 – JISTEBNICE, 
9. SRPNA: Tradiční závod horských kol pro všechny 
věkové i výkonnostní kategorie. Jsou připraveny 
tratě od 100 m pro nejmenší závodníky na odrá-
žedlech, přes 25 km okruh pro hobby cyklisty až 
po 50 km pro hlavní závod Jistebnickou vrchovinou 
pro nadšené sportovce. Doprovodný program (i pro 
fanoušky) – občerstvení, skákací hrad pro děti, 
hudbu aj.

Více informací: www.cus-sportujsnami.cz
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Tipy sportovního psychologa:  
Nechte děti růst i o prázdninách

Česká unie sportu navázala počátkem letoš-
ního roku intenzivní spolupráci s Asociací 
psychologů sportu (APS). Jejím cílem je 
rozvoj psychologie sportu jako aplikované 
vědní disciplíny. ČUS využívá publikačních 
aktivit odborníků z APS, aby ve zpravodaji 
už popáté zprostředkovala jejich cenné 
rady a zkušenosti týkající se sportovní pro-
blematiky. Tentokrát se pozornost autora 
Petra Krola zaměřila na sportovní aktivity 
a jejich intenzitu během letních prázdnin.

x    x     x     x     x

Po náročné sezóně si děti zaslouží fyzický i psy-
chický odpočinek. Sportovní psychologové dopo-
ručují, aby mladí sportovci měli každoročně něko-
lik týdnů až měsíců pauzu od svého hlavního sportu 
a aspoň jeden až dva dny odpočinku každý týden. 
Tento čas neznamená ztrátu formy – naopak umož-
ní tělu i mozku zregenerovat a předejít zraněním 
z přetížení. Volno však neznamená jen lenošení. 
Nechte děti, ať se hýbou přirozeně a s radostí: 
mohou si jen tak hrát s kamarády, vyrazit na kolo, 
chodit plavat nebo vyzkoušet jiný sport, na který 
během roku nebyl čas. Odborníci zdůrazňují, že 
právě neorganizovaná hra a různorodé aktivity 
jsou pro mládež velmi přínosné – rozvíjejí kreativi-
tu, samostatnost a vnitřní motivaci.

Vyhněte se přetěžování a tlaku
Letní období není vhodné pro přetěžování 

dětí nadměrným tréninkem nebo tlakem na výkon. 

Výzkumy ukazují, že pokud děti sportují celoroč-
ně bez oddechu, výrazně roste riziko přetížení 
a chronických zranění (např. problémy s klouby 
u dětí ve vývinu). Stejně tak psychický tlak může 
nadělat víc škody než užitku – neustálé soutěžení 
a obavy z „vypadnutí z formy“ mohou mladým 
sportovcům postupně vzít radost ze hry. Není 
náhodou, že až 70 % dětí okolo 13 let opouští or-
ganizovaný sport (O‘Sullivan, 2013), často právě 
kvůli přehnaným nárokům a nedostatku odpočin-
ku. Proto se v létě vyvarujte vytváření zbytečného 
stresu. Neděste děti, že musí pořád trénovat, ji-
nak zklamou očekávání – místo toho je podpořte, 
aby si sport užívaly pro zábavu. Přiměřená pauza 
výkon neohrozí, naopak umožní mladým sportov-
cům vrátit se na podzim s větší chutí a energií.

Letní soustředění: hry a týmová atmosféra
Letní soustředění či příměstské kempy by 

měly mít odlehčenou atmosféru. Zaměřte se více 
na hry, zážitky a stmelení kolektivu než na dril 
a výsledky. Do programu zařaďte různé týmové 
aktivity – třeba společné výlety, koupání, tábo-
rák nebo jiné zábavné činnosti mimo hlavní sport. 
Tyto zážitky posílí kamarádské vazby a vytvo-
ří pozitivní týmového ducha, který se později 
na hřišti vyplatí.

Hned v prvních dnech soustředění zařaďte akti-
vity zaměřené na seznamování, budování důvěry 
a spolupráci – mohou to být jednoduché týmové 
hry, představovací kruhy, stavění „týmového to-
temu“ nebo společná tvorba vlajky. Skvělou pra-
xí je i společné nastavování pravidel – děti tak 
dostanou možnost vyjádřit své potřeby a zároveň 
lépe přijímají dohodnuté normy. V průběhu týdne 
věnujte pravidelně prostor také reflexi a vzá-
jemnému sdílení, např. formou večerních kruhů, 
kde každý může říct, co se mu líbilo nebo co by 
chtěl zlepšit. Tyto jednoduché rituály pomáhají 
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upevňovat vztahy, rozvíjet 
respekt a otevřenou komu-
nikaci. I takto „nesportovní“ 
činnosti mají na sportovní vý-
voj dětí zásadní dopad – učí je 
být součástí týmu, nést odpo-
vědnost a podporovat jeden 
druhého.

Při trénincích během sou-
středění podporujte učení 
a rozvoj dovedností bez tlaku 
na výkon: nechte děti zkoušet 
nové věci, tolerujte chyby 
jako přirozenou součást uče-
ní a chvalte je spíše za snahu 
a zlepšení než za vítězství. Cí-
lem je, aby si děti sport v létě 
hlavně užily – dobře nastavená 
letní příprava dokáže zvýšit jejich vnitřní motiva-
ci a chuť pokračovat ve sportu i do další sezóny.

Nezapomeňte odpočívat i vy
Myslete i na sebe – trenéři také potřebují re-

generaci. Během roku věnujete spoustu energie 
druhým, a proto je důležité si v létě nastavit hra-
nice a najít čas na vlastní odpočinek a načerpání 
sil. Využijte volnější program k reflexi uplynulé 
sezóny, ale stejně tak k tomu úplně „vypnout“ 
od sportu. Dopřejte si dovolenou, koníčky nebo 

čas s rodinou a přáteli – zkrátka aktivity, které 
vás dobijí pozitivní energií. Když odložíte píš-
ťalku a vezmete do ruky třeba grilovací kleště, 
nic se neděje – naopak, po prázdninách se vrátíte 
k týmu s větším nadšením. Odpočatý a spokojený 
trenér pak dokáže být lepším mentorem a předá-
vat hráčům více pozitivní energie v nové sezóně.

A co když se „off season“ nekoná?
V některých sportech – například plavání, te-

nis nebo cyklistika – se soutěžní sezóna překrý-
vá s létem, takže tradiční prázdninová pauza 
není možná. I v takovém případě ale platí zá-
sada: vyvažujte zatížení odpočinkem. Pomoci 
může mikroregenerace – tedy krátké pravidel-
né pauzy během týdne (volné dny bez tréninku, 
lehčí tréninky, změna prostředí). Zapojte také 
herní formy tréninku, odlehčete rutinu a na-
bídněte mladým sportovcům možnost spoluroz-
hodovat o náplni některých tréninků – buďte 
otevření kompromisu. Mladí sportovci tento 
způsob komunikace směřující k dohodě jistě 
ocení. Pokud je to možné, naplánujte alespoň 
několikadenní přestávku mezi soutěžemi, ide-
álně bez sportovního režimu. Nezáleží na dél-
ce – i pár dnů mimo trénink může mít velký 
efekt na obnovu motivace a psychické pohody. 
Letní období by nemělo být o „dohnání ztrát“, 
ale o udržení dlouhodobé radosti z pohybu – 
i ve výkonnostních sportech. 

Petr Krol, člen Asociace psychologů sportu
Ilustrační foto: ČUS Sportuj s námi
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V Praze se konal historicky první CEADO Testing Managers 
Meeting – pracovníků z oblasti antidopingového testování

Ve dnech 10. a 11. června 2025 hostil 
Český Antidoping historicky první CEADO 
Testing Managers Meeting, který spojil pra-
covníky z oblasti antidopingového testování 
napříč členskými státy CEADO (Central 
European Anti-Doping Organization). 

Cílem dvoudenního setkání bylo posílit meziná-
rodní spolupráci při dopingových kontrolách, sdí-
let zkušenosti a nastavit efektivnější koordinaci 
antidopingových aktivit v rámci střední Evropy.

Během diskusí se řešila řada klíčových témat 
souvisejících s antidopingovými kontrolami:

•  spolupráce s Mezinárodní testovací agenturou 
(ITA), národními federacemi a mezinárodními 
sportovními federacemi (FIS, IBU, WA, ITF),

•  metodika hodnocení rizik (Risk Assassment 
Plan) a plánování distribuce testování (TDP),

•  testování nezletilých sportovců a správa vzor-
ků DBS/ABP,

•  využívání systému ADAMS DCO Central 
a osvědčené postupy při odběru vzorků,

•  nábor a vzdělávání dopingových komisařů 
(DCO) a zlepšování interní spolupráce.

Nový interní komunikační kanál
V rámci akce byl rovněž zaveden nový interní 

komunikační kanál, který umožní rychlou a efek-
tivní výměnu informací mezi antidopingovými 

organizacemi CEADO, a při-
spěje tak k vyšší kvalitě 
a koordinaci testování spor-
tovců doma i v zahraničí.

“Osobní setkání vý-
znamně přispělo k upev-
nění vazeb mezi jed-
notlivými organizacemi. 
Vzájemná výměna zkuše-
ností a diskuse nad prak-
tickými otázkami testo-
vání jsou pro nás velmi 
cenné. Věřím, že díky 
této spolupráci dokáže-
me dále zvyšovat kvalitu 
a efektivitu dopingových 
kontrol v celém regionu,” 

řekl vedoucí oddělení kontrolního testování Jan 
Stejskal.

CEADO Testing Managers Meeting 2025 v Praze 
tak položilo pevné základy pro další rozvoj spo-
lupráce v boji proti dopingu ve sportu a posílení 
čistého sportovního prostředí.

Zdroj a foto: Český Antidoping

•  evidence Whereabouts – správa údajů o poby-
tu sportovců a jejich kategorizace,

•  dlouhodobé uchovávání vzorků, doporučení 
laboratoří APMU atestování sportovců v za-
hraničí,

Účastníci historicky prvního CEADO Testing 
Managers Meetingu v Praze.

https://www.ceado.org/en
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Resort Pasečná v nadmořské výšce 840 metrů v chráněné krajinné oblasti, který propojuje
aktivní odpočinek v přírodě s kvalitním ubytováním, stravováním a wellness zónou. 

Resort dnes nabízí vlastní síť sportovního vyžití a turistických, cyklistických
 i běžkařských tras, a to v lokalitě, která patří k nejklidnějším na celém Lipensku

 i v celé České republice.

Jaro, léto, podzim – volnost a výkon

Pasečná je rájem pro všechny sportovce, kteří touží po klidu bez davů. Pěší výlety po starých stezkách, cyklotrasy různých obtížností, běhání 
v lese, plavání nebo sportovní střelba, výšlap po hranici přes hraniční kameny z 18. století nebo zajímavé putování po naučných stezkách. 

Okruhy Pasečné pro cyklistiku nebo (nordic) walking jsou perfektně označené a udržované. 

Resort je díky vysoké čistotě vzduchu, horské poloze a možnostmi outdoor i indoor aktivit, perfektním místem pro tréningy 
a soustředění sportovních klubů, které u nás pravidelně pořádají profesionální sportovní organizace.

Zima plná běžek a lyžování

Resort Pasečná upravuje vlastní běžkařské okruhy a propojuje je s trasami na rakouské straně. 
Klidné trasy vedou přes louky, lesy a planiny – ideální pro hobby sportovce i profesionální skupiny.

Nabízíme ubytování až pro 76 hostů v penzionu a 14 hostů v challetu, půjčovna elektrokol a běžek, restauraci, bistro, 
terasu i zázemí pro cyklisty. 

Sportovní vyžití, cvičící místnosti, regerační sportovní či relaxační masáže, sauna a wellness zóna v horském prostředí 
nabije energií každého sportovce a zvýší jeho výkonnost. 

www.resortpasecna.cz | +420 774 111 858 | events@resortpasecna.cz
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